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PROTOKÓŁ Nr XXXIV/2017 
trzydziestej czwartej sesji Rady Miejskiej w Jezioranach, 

odbytej w dniu 28 grudnia 2017 roku  

w Miejskim Ośrodku Kultury w Jezioranach 

przy ul. Konopnickiej 4 
 

 

Pani Anna Wardzyńska - Przewodnicząca Rady Miejskiej w Jezioranach  powitała 

wszystkich przybyłych na XXXIV sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Jezioranach. 

Następnie otworzyła XXXIV sesję Rady i oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 10 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji 

– lista obecności radnych stanowi załącznik nr 13 do protokołu, lista obecności sołtysów 

stanowi załącznik nr 14, lista obecności zaproszonych gości – załącznik nr 15.  

Na sekretarza obrad powołany został Radny Jarosław Krysiak. 

 Obrady rozpoczęto o godz. 9.00 zakończono o godz. 12.00. 
 

Pani Anna Wardzyńska – Wiceprzewodnicząca Rady: „Odnośnie dzisiejszego porządku 

obrad, pozwólcie Państwo, że wprowadzimy do naszego porządku w punkcie piątym, 

podpunkt czwarty: wyrażenie zgody na zamianę nieruchomości. Odczytam cały porządek 

obrad i wtedy przegłosujemy.” 

Następnie odczytała porządek obrad. 

1. Otwarcie i akceptacja porządku obrad. 

2. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

3. Interpelacje i wnioski radnych. 

4. Wolne wnioski i zapytania. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) zatwierdzenia do realizacji projektu pn. „Kursy dla każdego”                             

nr RPWM.02.03.02-28-0066/17, 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych 

warunków jego funkcjonowania, 

3) przyjęcia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na rok 2018, 

4) wyrażenie zgody na zamianę nieruchomości, 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości 

Radostowo”, „Planu Odnowy Miejscowości Franknowo”, „Planu Odnowy 

Miejscowości Studnica”, „Planu Odnowy Miejscowości Sołectwa Wójtówko”, 

6) zmian w budżecie gminy na 2017 rok, 

7) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2029. 

  

6. Uchwalenie budżetu gminy na 2018 rok: 

            a)   wystąpienie Burmistrza w sprawie projektu budżetu, 
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b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, 

c) opinia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych, 

d) odczytanie wniosków Komisji uwzględnionych przez Burmistrza w projekcie 

uchwały budżetowej, 

e) odczytanie wniosków Komisji nie uwzględnionych przez Burmistrza w projekcie 

uchwały budżetowej, 

f) dyskusja nad projektem budżetu, 

g) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

 

7. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2018-2030: 

a) wystąpienie Burmistrza w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy    

     Jeziorany na lata 2018-2030, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, 

c) opinia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych, 

d) dyskusja nad Wieloletnią Prognozą Finansową Gminy Jeziorany na lata 2018-

2030, 

e) głosowanie nad uchwałą w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Jeziorany na lata 2018-2030. 

 

       8. Przyjęcie protokołu XXXIII sesji. 

       9. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

Wiceprzewodnicząca Rady: „Kto z Państwa obecnych jest za przyjęciem porządku obrad?    

Za wszyscy obecni. Porządek został przyjęty.” 

 

Ad. 2. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

 

Pan Leszek Boczkowski – Burmistrz Jezioran: „Pani Przewodnicząca, mam okazję raz na 

jakiś czas zwrócić się do Pani bezpośrednio, Panie i Panowie Radni, szanowni Państwo, 

ostatnia sesja, to był chyba 25 listopada, wiele rzeczy się działo, trudnych, intensywnych,  

ale tak pokrótce te najważniejsze rzeczy. Nie będę Państwa zanudzał zbyt długim 

wystąpieniem. Cieszę się, że na dzisiejszej sesji, jakże ważnej dla Gminy, tak naprawdę 

najważniejszej, bo dzisiaj będziemy uchwalać budżet. Dziękuję, że jesteście Państwo w ilości, 

która pozwoli uchwalić ten budżet. Obecnym bardzo serdecznie dziękuję, ze zrozumieniem 

podchodzę do nieobecności osób, które niestety ze względów zawodowych bądź zdrowotnych 

nie mogły być, ale myślę, że nam sekundują wszyscy, abyśmy ten budżet dzisiaj uchwalili. 

Tak, aby Gmina mogła w przyszłym roku sięgnąć po środki unijne. Proszę Państwa, tak jak 

mówiłem wielokrotnie, na wcześniejszych sesjach narzekaliśmy na poziom dofinansowania 

ze strony Powiatu, na utrzymanie i remonty bieżące dróg powiatowych. Staraliśmy się 

negocjować te wartości, jednak nie zostało to przychylnie potraktowane przez Powiat. 

Liczyłem na to, że Powiat jednak, mimo wszystko zdecyduje się na zwiększenie tych kwot. 

Powiedziano nam, że musieliby w stosunku do wszystkich innych samorządów zrobić ten 

sam manewr, na co ich po prostu nie stać. Nas po prostu nie stać na to, żeby dokładać  

z budżetu gminnych dróg na utrzymanie dróg powiatowych. Tak się działo cały czas. Więc 
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tak, jak zapowiadałem w czerwcu, wypowiedziałem umowę Powiatowi, zgodnie z naszym 

porozumieniem, jest to okres półroczny i właśnie ten okres upływa. Odbył się przegląd dróg 

powiatowych, które zwracaliśmy Powiatowi. Bezpośrednio w tym uczestniczył Pan Burmistrz 

Marcin Frączek, nie będę tego komentował, ale słyszeliście Państwo na Komisji, jaka była 

opinia na temat stanu naszych dróg. Oni uważają, że są świetne, my uważamy, że są fatalne. 

Następną ważną rzeczą, w której brałem udział, jest to Konferencja Bezpieczeństwa 

zorganizowana w Pałacu Prymasowskim w Warszawie. Zostałem zaproszony przez dawnego 

mieszkańca Gminy Jeziorany, którego poznałem na inauguracji roku akademickiego  

w Wyższej Szkole Policji w Szczytnie, Pana Profesora Pływaczewskiego, niektóre osoby 

pewnie go znają, pamiętają. Dlaczego zostałem zaproszony na tą konferencję i w ogóle czego 

ta konferencja dotyczyła. Ta konferencja dotyczyła profilaktyki bezpieczeństwa wśród 

młodzieży, dorosłych i osób starszych. Jako Gmina Jeziorany uczestniczyliśmy dwukrotnie  

w programie imienia Władysława Stasiaka „Razem Bezpieczniej” na mocy, których tych 

akcji, tych programów zdobyliśmy dofinansowanie na budowę monitoringu. W chwili 

obecnej jest zainstalowanych około pięćdziesięciu kamer monitoringu. Muszę Państwu 

powiedzieć, że działają one bardzo sprawnie nawet w nocy. Udało się zlokalizować ostatnich 

żartownisi, którzy przewrócili Toi Toia przy amfiteatrze. Można powiedzieć w biały dzień, 

choć o tej porze jest już ciemno, po godzinie siedemnastej. Taka zabawa, dali radę, ale wrócę 

do tego programu Konferencji Bezpieczeństwa. Chcę, abyśmy w przyszłym roku też 

przystąpili do tego programu, ale żebyśmy się skoncentrowali na działaniach profilaktycznych 

związanych z pewnymi zagrożeniami związanymi, niestety z nieświadomością młodych ludzi, 

co im może grozić za pewne czyny, których się dopuszczają i wspomóc ich, szkoły, 

pedagogów i rodziców w tym, aby ich działania były na tyle rozważne, żeby nie wchodzili  

w konflikt z prawem. Następne działania związane z uchronieniem osób starszych i dorosłych 

przed wieloma zagrożeniami, które się pojawiają dzisiaj w życiu codziennych, wyłudzania 

kredytów, wyłudzania pewnych umów, wyłudzania pewnych nieuczciwych zachowań  

ze strony różnych przedstawicieli szemranych firm, gdzie ludzie ci później mają bardzo duże 

problemy. Chcemy przejść z tych twardych projektów, które były realizowane do tej pory,  

do tych bardziej miękkich, ale skierowanych bezpośrednio do ludzi, którzy potrzebują tego 

wsparcia. Także my dorośli czasami jesteśmy narażeni na wyłudzanie, czy danych informacji 

bankowych, czy danych związanych generalnie z budżetem rodzinnym. Następna taka fajna 

uroczystość, w której w bardzo dużej ilości uczestniczyli mieszkańcy, to był Jarmark 

Świąteczny, już po raz kolejny, bodajże trzeci. Z każdym rokiem jest osób coraz więcej. Tutaj 

chcę serdecznie podziękować Dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury i pracownikom,  

za przygotowanie tej wspaniałej imprezy. Jeszcze do późnych godzin, kiedy ten Jarmark się 

zakończył, pracownicy Miejskiego Ośrodka Kultury pracowali tak, aby przywrócić do 

pierwotnego wyglądu salę Ośrodka Sportu i Rekreacji, nie ze względu na to, że była 

zniszczona, ale, żeby zabezpieczenia i pewne sprzęty, które były tam niezbędne, żeby  

je usunąć. Jak Państwo pamiętacie, oddaliśmy drogę we Franknowie, tą drogę wewnętrzną, 

polbruk. Mieliśmy kontrolę Urzędu Marszałkowskiego, który sprawdził, czy rzeczywiście  

tą drogę zrobiliśmy, a nie, czy zrobiliśmy sobie coś innego. To jest wymóg formalny, kontrola 

przebiegła w sposób prawidłowy i już nie pamiętam, czy złożyliśmy wniosek o refundację, 

ale oczywiście Urząd Marszałkowski ma czas na sprawdzenie przygotowań i wszystkich 

dokumentów po kontroli. Ważne też, proszę Państwa wydarzenie, walne miast Cittaslow,  
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na którym to zostały uzgodnione warunki, na których nowe gminy, które weszły do miast 

Cittaslow, a jest tych gmin pięć, miało być sześć, ale jednak pięć weszło, będą korzystać  

ze środków finansowych zabezpieczonych przez Marszałka poza konkursem. Jak Państwo 

pamiętacie, gro samorządów funkcjonuje już w tym zgromadzeniu od 2012, 2013 roku              

i środki, inwestycje zostały już przez nich, można powiedzieć zarezerwowane. Na tym 

walnym zgromadzeniu została podjęta uchwała o przyjęciu Ponadlokalnego Programu 

Rewitalizacji. Pamiętacie Państwo, my uchwalaliśmy nasz Lokalny Program Rewitalizacji  

i te wszystkie założenia, które uwzględniliśmy w naszym Lokalnym Programie Rewitalizacji 

zostały uwzględnione w Ponadlokalnym obejmującym wszystkie kwestie razem i otworzyła 

nam się droga do tego, abyśmy mogli skorzystać ze środków, które daje nam możliwość 

korzystania w zabezpieczeniu pieniędzy, w tym projekcie. Zostało zlecone opracowanie 

dokumentacji na budynek dawnego internatu, ma być ono gotowe na początku marca  

i będziemy już mogli wtedy występować, aplikować o środki finansowe. Następne, tego 

samego dnia walne zgromadzenie Związku Gmin Warmińsko-Mazurskich, do którego 

należymy. Przypomnę tylko, że Gmina Jeziorany była jednym z założycieli tego Związku, 

przed wielu, wielu laty. Ówczesny Burmistrz Pan Kazimierz Sendrowski był pierwszym 

przewodniczącym tego zgromadzenia. Są tam poruszane kwestie związane z bieżącymi 

zmianami w ustawodawstwie, które dotyczą bezpośrednio samorządów, czy to ustawy Prawo 

Energetyczne, w którym jest mowa o ponoszeniu przez samorządy kosztów związanych  

z oświetleniem dróg krajowych. Na szczęście nas to nie dotyczy, mamy zaledwie czterysta 

metrów dróg krajowych na terenie Gminie Jeziorany, ale nie ma tam oświetlenia. Natomiast 

bardzo ważną rzeczą jest zmiana ustawy Prawo Wodne, które wchodzi w życie od 1 stycznia 

przyszłego roku. Są to ważne kwestie, które dotyczą samorządów i wnioskujemy o to,  

aby pewne zapisy tej ustawy były jednak zmienione, gdyż mogą na początku funkcjonowania 

tej ustawy sparaliżować działalność niektórych samorządów, chociażby z rekreacją i sportami 

wodnymi, ale to są szczegóły i nie będę Państwa tym zanudzał. Ten okres, to okres 

przedświąteczny, wigilia w wielu środowiskach, z wieloma osobami się spotykałem, w wielu 

imprezach uczestniczyłem. Nie będę ich wymieniał, ale z tego miejsca chcę wszystkim tym, 

którzy mnie zapraszali na takie uroczystości serdecznie podziękować za bardzo miłą 

atmosferę, bardzo smaczne poczęstunki, w Radostowie nawet zamówiłem sobie śledzie  

u jednej Pani, bo były rewelacyjne, tak trochę prywatnie. Ważne też wydarzenie, które dzisiaj 

ma konsekwencje, Plan Odnowy miejscowości Radostowo, było już o tym na Komisji. Plan 

tej miejscowości wraz z innymi kończył się w roku 2017, ale otwierają się przed nami 

możliwości zdobycia środków finansowych w roku 2018, dlatego należało go zaktualizować. 

W moim imieniu był Pan Burmistrz Marcin Frączek na tym spotkaniu. Ważna rzecz także 

odbiór dwóch drogi Franknowo – Polkajmy i Franknowo – Kramarzewo. Warunki pogodowe, 

jakie towarzyszyły firmie wykonującej te roboty były niesprzyjające, z resztą Państwo 

mogliście to zaobserwować. Mnóstwo opadów deszczu, niskie temperatury, niektóre 

elementy drogi były wykonywane nawet w dni wolne, czyli w niedzielę. Oczywiście nie 

obyło się bez usterek, które będą musiały być poprawione na wiosnę. A wynikają one z tego, 

że niektóre osoby niestety zlekceważyły sobie zakaz wjazdu na przygotowaną podbudowę  

i mimo wszystko jeździły po tej drodze i są pewne nierówności, które wykonawca zniweluje 

na wiosnę przyszłego roku. Proszę Państwa, ten okres także intensywne działania związane  

z przyszłymi inwestycjami na rok następny. Oprócz podpisania już wcześniej umów  
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na budowę alejek na cmentarzu, na budowę placu zabaw w przedszkolu, przy szkole. 

Podpisaliśmy z Panem Burmistrzem łącznie trzy następne umowy z Marszałkiem na kursy 

doszkalające dla uczniów, na przebudowę pomieszczeń po byłym mieszkaniu w budynku  

A Szkoły Podstawowej i na dofinansowanie na rozbudowę Punktu Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych. Te umowy podpisane w tym roku i rozpisanie przetargów w roku 

następnym, na początku roku i realizacja już w pierwszych miesiącach wtedy, kiedy warunki 

pogodowe na to pozwolą tak, abyśmy mogli to zrealizować w miarę dogodnych warunkach 

klimatycznych. Proszę Państwa, 1 stycznia 2018 roku w wyniku przetargu przy zastosowaniu 

metody in house, czyli powierzeniu tego zadania własnej spółce komunalnej, realizacja 

gospodarki śmieciowej będzie realizowana przez naszą Spółkę Zakład Wodociągów  

i Kanalizacji i jestem przekonany, że ten ruch, te posunięcie pozwoli nam na usprawnienie 

tego systemu. Na poprawę jakości wykonywanych usług, a przede wszystkim doprowadzenia 

do rzeczywistego poziomu recyklingu odpadów tak, abyśmy mogli pokazać, że osiągamy  

te niezbędne, wymagane dla gmin poziomy i nie będziemy płacić kar. Do dnia dzisiejszego 

płacimy te kary, bo niestety nie osiągamy tych poziomów recyklingu. Jest to związane także 

ze zbyt niewielką różnicą między odpadami segregowanymi a niesegregowanymi  

i tą niewielką różnicą wynikającą z podwyżki, którą Państwo podjęliście z trzynastu  

na piętnaście złotych. Niestety zbyt mało osób zdecydowało się na tą segregację, ale myślę,  

że do tematu wrócimy w najbliższym czasie. Po pierwszych miesiącach funkcjonowania 

systemu i zorientowaniu się jak to się zamyka kwotowo. Chcę przypomnieć, że poprzednia 

umowa była podpisana na cztery lata, upływa to właśnie z końcem tego roku. Też ważne 

wydarzenie, może nie tak ważne generalnie dla wszystkich, ale myślę, że dla mieszkańców 

Radostowa także, przebudowane są drogi. W wyniku porozumienia z firmą, która jest 

podwykonawcą przebudowy sieci wysokiego napięcia, która przebiega w okolicach 

miejscowości Radostowo, te drogi uzyskają zdecydowanie lepszą nośność i warunki 

użytkowania. Przejeżdżają tam bardzo ciężkie ciężarówki, będzie przejeżdżał jeszcze cięższy 

sprzęt. Wykonawca tej instalacji, tej wymiany podpisał z nami porozumienie, że doprowadzi 

do takiej nośności te drogi tak, aby sprzęt tam poruszający się był w stanie tymi drogami się 

przemieszczać i żeby nie degradował naszych dróg. Zostało zabezpieczone, w formie 

pieniężnej zabezpieczenie należytego wykonania tych robót. W sytuacji gdyby z jakiegoś 

powodu zrezygnowano z tego, odstąpiono, mamy zabezpieczenie, które pozwoli nam na 

wykonanie zastępcze tych prac. Proszę Państwa, informacje ze sprzedaży mienia. 

Sprzedaliśmy lokal mieszkalny w trybie przetargu ograniczonego dla mieszkańców tego 

budynku na ulicy Kościuszki za kwotę 8460 zł oraz sprzedaliśmy dwanaście działek pod 

zabudowę garażową na ulicy Sienkiewicza za kwotę 26 375 zł.” 

 

Ad. 3. Interpelacje i wnioski radnych. 

 

Radny Marek Malinowski: „Panie Burmistrzu, niedawno droga była oddana powiatowa  

we Franknowie. Po wykonaniu tej drogi co niektórzy z mieszkańców nie mogli wjechać 

samochodami, bo nieznacznie jest podniesiona, ale jednak to utrudnia wyjazd. Druga sprawa 

posesje są zalane, nie ma odprowadzenia wody.” 
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Burmistrz Jezioran: „My uczulaliśmy Powiat, o sytuacjach, o których Pan Marek mówi. 

Wiedzieliśmy, że tak będzie i zwracaliśmy się do Powiatu o to, żeby już na tym etapie 

zabezpieczył właśnie tą sytuację, zrobił właściwe zjazdy na nieruchomości, żeby tak 

uformował koryta, żeby woda spływająca z dróg nie zalewała nieruchomości. Były nam 

składane obietnice, że tak będzie, niestety tak nie jest. Zjazdy nie są na tyle utwardzone, żeby 

można było po nich jeździć, gdyż są utwardzone kruszywem. Natomiast zrobiono 

korytowanie poboczy, tak jak może, niektóre osoby byłyby w stanie to zauważyć, niemniej 

jednak w ślad za tym nie poszły koryta. Wykonawca twierdzi, że w zakresie swojego zlecenia 

nie dostał takiego zlecenia, żeby robić te rzeczy, że przekracza to zakres złożonego 

zamówienia. Natomiast Powiat twierdzi, że mają to zrobić, ale muszą zmieścić się w tych 

środkach. Więc z jednej strony wykonawca nie ma tego w zakresie, z drugiej strony Powiat 

nie ma pieniędzy, żeby dołożyć. Więc oświadczyłem, że w związku z tym będziecie musieli 

Państwo liczyć się z tym, że osoby, które będą mieć utrudnienia bądź będą zalewane będą 

występowały na drogę sądową o odszkodowanie bądź będą żądały o przywrócenie. Taka 

świadomość Panie Marku jest, mam nadzieję, że Powiat do tego podejdzie rozsądnie  

i zabezpieczy środki finansowe na to, aby dokończyć tą inwestycję. Czyli zrobić koryta tak, 

żeby je sprowadzić, nawet zrobić krawężniki z zaniżonym na przykład poboczem z polbruku, 

co proponowaliśmy, co może być tańsze, łatwiejsze do wykonania, tak, aby woda spływająca 

z dróg nie wchodziła na posesje, żeby ją sprowadzić na dół, do tego cieku wodnego, tego 

rowu, który jest na samym dole. Jak niektórzy z Państwa mogli zauważyć, przy samym tym 

cieku zostały ułożone koryta ściekowe, natomiast na pozostałej długości tych korytek nie ma. 

Duże ukształtowanie, różne ukształtowanie terenu powoduje to, że ta woda płynie albo całą 

szerokością drogi, albo tak, jak było powiedziane spływa na posesje. Jestem tego świadomy, 

informowałem Powiat o tym, kierowników budów, przedstawicieli Powiatu, przedstawicieli 

Powiatowej Służby Drogowej, byliśmy tam wielokrotnie, w tym miejscu i staraliśmy się im 

uświadomić, że takie rozwiązania, które są zastosowane nie gwarantują tego, że te pobocza 

będą wypłukiwane, bo już są wypłukiwane. Ta woda płynie niestety, woda nie zna nakazów  

i płynie tam, gdzie siły grawitacji ją sprowadzą. Ażeby to w sposób prawidłowy zrobić,  

to niestety trzeba zrobić pobocza utwardzone, w postaci albo korytek, albo zaniżonego 

polbruku tak, aby woda się nie przedostawała na posesje. Podobnie jest, proszę Państwa na 

naszych drogach gminnych graniczących z tą jezdnią powiatową, tam już jest kałuża w dwóch 

miejscach, bo jest tak ukształtowane i ta woda spływa na naszą drogę i ta woda jest 

wyklarowana. Jeszcze przebudowa skrzyżowania, jest to duża różnica wysokości, oni już to 

troszeczkę poprawili, ale pierwsze te działania, które były podejmowane, tam przy kapliczce 

w rogu, były takie, że osoba samochodem osobowym niestety nie mogła wjechać ani zjechać, 

bo po prostu się zawieszała. Zbyt duży kąt, zbyt duży garb, natomiast tam jest niezbędne, 

wszyscy doszliśmy do takiego wniosku, przebudowanie tego skrzyżowania, zlikwidowanie tej 

wysepki, ale trzeba to zrobić na długości  co najmniej trzydziestu metrów, w głąb naszej drogi 

gminnej, żeby w sposób prawidłowy, bezpieczny wykonać ten zjazd, na tym skrzyżowaniu.” 

Radny Marek Malinowski: „A co dalej z tymi dziurami, które na odcinku trzydziestu metrów 

zrobimy, to co z resztą? Bo stwierdził Pan, że na odcinku trzydziestu metrów był wykonany 

ten zjazd przy kapliczce.” 
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Burmistrz Jezioran: „Tak.” 

Radny Marek Malinowski: „A co z resztą tych dziur?” 

Burmistrz Jezioran: „Ale proszę Państwa, to jest nasza droga, nie droga powiatowa, tylko 

nasza.” 

Radny Marek Malinowski: „Jeszcze inna sprawa, wczoraj przypominałem, producenci mleka 

dostają od mleczarni...” 

Burmistrz Jezioran: „Ale mówił Pan o tym wczoraj.” 

Radny Marek Malinowski: „Dzisiaj przypominam." 

Burmistrz Jezioran: „Ale ja mam dobrą pamięć." 

Radny Marek Malinowski: „Że przestaną odbierać mleko w Prositach od dwóch 

producentów, co w przypadku, gdy tak się stanie.” 

Burmistrz Jezioran: „Ale odpowiedziałem wczoraj Panu, czy nie?” 

Radny Marek Malinowski: „Po części.” 

Burmistrz Jezioran: „Mi się wydawało, że odpowiedziałem Panu wczoraj, nie wiem, czy 

jeszcze raz trzeba powtarzać?” 

Radny Marek Malinowski: „Słyszałem, że rezygnujemy z dróg powiatowych, ale jeszcze nie 

zrezygnowaliśmy.” 

Burmistrz Jezioran: „Panie Marku, chyba Pan dokładnie nie słuchał, odsyłam Pana do 

wczorajszego posiedzenia Komisji i przypomnę Panu, że w budżecie tegorocznym nie mamy 

już pieniędzy, uchwalamy budżet, mamy środki finansowe na poprawę dróg, w tym roku już 

nie mamy pieniędzy, żeby wydać jakiekolwiek środki na utrzymanie bieżące naszych dróg. 

Taka odpowiedź wczoraj padła, myślałem, że Pan mnie słuchał.” 

Radny Jarosław Krysiak: „Pani Przewodnicząca, szanowni Państwo Radni, Panie 

Burmistrzu, chciałbym złożyć pewien wniosek, ale wcześniej, jeśli Państwo pozwolicie, parę 

słów wprowadzenia jakby. Otóż 16 grudnia w Gdańsku odbyła się pewna uroczystość,  

w której uczestniczył Prezydent Rzeczypospolitej Polskiej Pan Andrzej Duda. Była  

to uroczystość ponownego pochówku byłych oficerów Marynarki Wojennej, oficerów 

Drugiej Rzeczypospolitej, którzy brali udział w obronie Helu, a następnie po wojnie brali 

udział w odbudowie naszej Marynarki Wojennej. Niestety, jak to bywało w tamtych czasach, 

rządzący wówczas komuniści oskarżyli tych oficerów, o jakieś wyimaginowane sprawy 

szpiegowskie. Odbył się sąd, zostali rozstrzelani, osądzeni najpierw, później rozstrzelani  

w 1952 roku. Następnie, oczywiście chciano, aby pamięć o nich zaginęła. W 2013 roku  

w wyniku badań Instytutu Pamięci Narodowej ich szczątki zostały odkryte na tzw. Łączce na 

Powązkach, wydobyte i właśnie w tym dniu zostały ponownie złożone do grobów. Chcę 

powiedzieć, pewnie większość z was nie wie o tym, że wykonawcą monumentu, który stanął 

na tym grobowcu, jest były mieszkaniec Jezioran, mianowicie Pan Zbigniew Mikielewicz. 
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Rzeźbiarz z Torunia. Człowiek, który co prawda urodził się jeszcze w Grodnie w 1956 roku,  

a następnie z tą ostatnią falą powrotów Polaków zza wschodniej granicy, los rzucił jego 

rodziców i jego samego do Jezioran. Jego rodzina do tej pory, jego siostra mieszka  

w Jezioranach, jego siostrzeniec, mieszkaniec Jezioran również brał udział w pracach 

związanych z tym pomnikiem, który tam został postawiony. Chciałbym powiedzieć jeszcze 

taką rzecz, że w Jezioranach z inicjatywy młodych ludzi, a właściwie młodego człowieka 

Pana Bykowskiego, narodził się taki pomysł, aby nadać imię temu skwerowi znajdującemu 

się na Placu Jedności Narodowej. Pan Burmistrz o tym wie, Państwo Radni pewnie jeszcze 

nie wiedzą, ale młodzież ta zaproponowała, aby skwer ten przyjął imię naszego Bohatera 

Narodowego Rotmistrza Pileckiego, Witolda Pileckiego, wspaniałego człowieka, 

przedwojennego oficera, który walczył w obronie ojczyzny w 1939 roku. Następnie  

w podziemnej Armii Krajowej dostał się do niemieckiego obozu koncentracyjnego 

Auschwitz, znaczy sam chciał się tam dostać i się dostał. Założył tam organizację podziemną, 

a następnie brawurowo uciekł z tego obozu, udało mu się i to właściwie jego relacja była 

pierwszą taką, która na cały świat poszła informacja, co się dzieje w niemieckich obozach 

koncentracyjnych, że dzieje się tam Holocaust, że strasznych zbrodni dopuszcza się okupant 

niemiecki. Po wojnie, ten człowiek, wspaniały oficer, brał dalej udział w walce z nowym 

okupantem. W 1948 roku został, jak to mówiłem już w tamtych czasach bywało, został 

posądzony następnie zgładzony, typowo sowiecką metodą, czyli strzałem w tył głowy. Jego 

szczątki do tej pory jeszcze nie zostały odnalezione, trwają intensywne poszukiwania.  

W związku z tym, wydaje się, że ten nasz Bohater Narodowy byłby postacią, która godnie 

upamiętniałaby ten skwerek. Ja w związku z tym i w związku z tym, że w następnym roku 

przypada Stulecie Odzyskania Niepodległości Naszej Ojczyzny, składam taki wniosek, aby 

przy okazji być może przydałoby się również coś zrobić, z tym naszym nieszczęsnym 

pomnikiem. Mówię nieszczęsnym, ponieważ kto zna historię tego pomnika, to przyzna mi 

chyba rację. Otóż pomnik ten został postawiony jeszcze w czasach PRL-u, niedługo po 

wprowadzeniu stanu wojennego przez ówczesne władze i umieszczono na nim taką oto 

tablicę pamiątkową, na której znajdował się napis „Wyzwolicielom Jezioran – Mieszkańcy, 

1945 rok”. Zdajemy sobie sprawę, że było to oczywiste zafałszowanie historii, ponieważ 

wszyscy zdajemy sobie sprawę, że Jeziorany, czyli ówczesny Seeburg znajdował się  

w granicach III Rzeszy ówcześnie i ci wyzwoliciele, to wiadomo, że to była Sowiecka 

Czerwona Armia, nikogo tu nie wyzwolili, tylko zdobyli jakby te tereny, a ponieważ były to 

tereny rdzennie niemieckie, na które w pierwszej kolejności wkroczyły te wojska, więc 

dopuszczali się tu również straszliwych zbrodni, grabieży, podpaleń. Wiemy, że całe kwartały 

ulic w Olsztynie zostały spalone, już pod tak zwanym wyzwoleniem. W związku z tym  

i w związku z tym, że nasza kadencja, która kończy się również w następnym roku,  

w związku z tymi sprawami, wydaje mi się, że dobrze byłoby upamiętnić ten rok Odzyskania 

Niepodległości i pozostawić po sobie jakąś pamiątkę, a to właśnie w postaci, być może 

pomnika, być może płaskorzeźby, pozostawiam oczywiście do oceny Państwa. Być może,  

że warto byłoby nawiązać z tym naszym byłym mieszkańcem, artystą rzeźbiarzem, Panem 

Mikulewiczem jakiś kontakt, w celu zaproponowaniu mu wykonania takiego pomnika, czy 

takiej rzeźby. Myślę, że byłoby to miejsce godne i godne tego, żeby odbywały się tam jakieś 

uroczystości państwowe, patriotyczne, również myślę, że byłby to jakiś przykład dla naszej 

młodzieży i lekcje patriotyzmu przy okazji. W związku z tym, bardzo Państwa proszę  
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o poparcie tego mojego wniosku. Ja rozumiem, że dzisiaj jest sesja budżetowa i że wynikają  

z tego wniosku jakieś koszty, być może niemałe koszty, natomiast myślę, że moim zdaniem, 

jest taki czas, właśnie te Stulecie Odzyskania Niepodległości, że warto byłoby wydać 

pieniądze na coś, co pozostałoby po nas, nie tylko w postaci jakiś tam chodników, kawałków 

ulic, czy dróg, ale właśnie w postaci takiej bardziej duchowej, myślę, że czas właśnie 

przyszedł na to.” 

Burmistrz Jezioran: „Tak, jak Pan Jarek wspomniał, Pan Jakub Bykowski zwrócił się do 

mnie, jest to wniosek nieformalny, ale przez Facebooka skontaktował się, spotkaliśmy się, 

rozmawialiśmy na ten temat. Myślę, że jest to bardzo dobra inicjatywa, tym bardziej, że 

wyszła od młodego człowieka, który widzi potrzebę, nie tylko starsi ludzie, ale przede 

wszystkim młodzież, to im ma służyć jako pomnik pamięci o tym, co tutaj się działo. 

Generalnie dobrze, że teraz bycie patriotą nie jest rzeczą złą tak, jak kiedyś było rzeczą 

wstydliwą to, że ktoś, że patriotyzm to było jakieś wyuzdane, wyświechtane sformułowanie, 

dzisiaj jest inaczej. Wielu młodych ludzi wraca do historii, do korzeni i jest mi niezmiernie 

miło, że właśnie ta inicjatywa pochodzi od młodych mieszkańców. Myślę, że zmiana nazwy, 

czy też nazwanie, tak jak Pan też sugerował, młodzież spotyka się przy skwerze, o konkretnej 

nazwie, a nie spotyka się na ławkach, tak jak on to określił. Nazwanie tego skweru konkretnie 

nie będzie powodowało zmiany danych adresowych mieszkańców, którzy nadal będą 

zameldowani na Placu Jedności, bez względu na to, jaka to będzie jedność. Każdy może sobie 

dopowiedzieć, jaka to będzie jedność, bo ta nazwa powstała bardzo, bardzo dawno, ona jest 

tak naprawdę uniwersalną nazwą, jedność może być duchowa, patriotyczna, polityczna. 

Każdy może sobie tą jedność, na tym placu, w dowolny sposób interpretować, ale nazwanie 

skweru imieniem Rotmistrza Pileckiego, nie będzie powodowało żadnych zmian 

administracyjnych, a będzie takim oddaniem hołdu dla tego człowieka, znamy historię i ukłon 

w stronę młodych ludzi z inicjatywy, których to jest. Myślę, że ten pomysł jest wart poparcia, 

że nie tylko rzeczywiście drogi, nie tylko wodociągi, czy Punkt Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych, ale coś innego bardziej duchowego pozostanie po Państwu. Mam 

nadzieje, że Państwo będziecie startować i będziecie dalej chcieli być Radnymi, ale będzie 

wiadomo, że to Radni tej kadencji zdecydowali o nadaniu nazwy temu skwerowi imieniem 

Rotmistrza Pileckiego. Ja ze wszech miar popieram tą inicjatywę tego młodego człowieka.” 

 

Ad. 4. Wolne wnioski i zapytania. 

 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „Zajmę głos w imieniu ulicy, 

w zasadzie bez nazwania, bo my z tą ulicą Kościuszki, to my się nie bardzo zgadzamy, ale 

szerzej na ten temat powie kolega.” 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „Jestem mieszkańcem tak, 

jak Pani Ania mówi ani nie należymy do ulicy Kościuszki, jest to taka ślepa odnoga między 

ulicą Kościuszki a Nadbrzeżną. Złożyliśmy do Pana Burmistrza pismo o naprawę tej drogi, 

ewentualnie położenie polbruku. Nasza prośba o ustosunkowanie się do naszego pisma.” 
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(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „Pan kolega się ograniczył 

do tak krótkiej mowy. Ja chciałabym prosić Radnych i wszystkich zebranych mających 

wpływ na podejmowanie decyzji w sprawie budżetu, o wprowadzenie do planu trwałej 

naprawy, nie tylko tej ulicy wewnętrznej, która jest ulicą już używaną, uczęszczaną od roku 

2009, a już na pewno od roku 2010, ale również jest bardzo ważny odcinek drogi łączący 

ulicę Nadbrzeżną z szosą na Lutry, Biskupiec, przedłużenie ulicy Kościuszki.” 

Radny Jarosław Krysiak: „Kolejowa, Pani Aniu, to jest ulica Kolejowa.” 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „To jest ulica Kolejowa, 

chodzi o tą szosę, ja mieszkam na Kościuszki, ale już tam dalej jest Kolejowa. Teraz tak,  

ta ulica Nadbrzeżna jest ponoć jednokierunkowa, jest wąska, tam nie ma możliwości 

zawrócenia samochodu i udania się w kierunku, w którym się wjechało. Wjeżdżając od strony 

miasta z ulicy Konopnickiej załóżmy na ulicę Nadbrzeżną i teraz trzeba by było nie mając 

możliwości zawrócenia, bo tam nie ma chyba takiej możliwości albo tyłem cofać, co jest 

niemożliwe, bo inne samochody są ustawione. Jedyne wyjście, wyjazd z tej ulicy Nadbrzeżnej 

odbywa się poprzez właśnie, w kierunku do tej ulicy Kolejowej i stamtąd następuje albo  

w prawo ktoś jedzie, albo wjeżdża do miasta w lewo. Tam jest taka sytuacja, na tyle, na ile 

my tą ulicę wewnętrzną ciągle naprawiamy poprzez ułożenie polbruku, poprzez danie jakiejś 

warstwy kruszywa, zasypywanie powstałych dołów, które po każdym opadzie pojawiają się 

nowe, to jako tako te nasze naprawy wewnętrzne są skuteczne. Natomiast ten odcinek od 

ulicy Nadbrzeżnej do szosy, on absolutnie jest nieskuteczny. Ciągle ktoś dowozi, w dołki 

wsypuje kruszywo, ale tam jest dość duży przepływ samochodów i one poprzez te koła są 

wybijane z powrotem i tam jest tak, łamią ludzie nogi, pomijając to, że się brudzą samochody 

i tam jest siwo po prostu. Karkołomny zjazd jeszcze do tego, nie oświetlona wieczorem  

i w nocy ta ulica, więc tam jest makabra. Tyle, o ile godna pochwały jest cała estetyka miasta 

Jezioran, która się w ostatnich latach znacznie poprawiła, bezpieczeństwo, oświetlenie, ulica 

Polna, Osiedle Robotnicze. Wydaje się, że poza naszą ulicą, która jest najstarszą, jeśli chodzi 

o ulicę Nadbrzeżną, która jest w takim stanie, że moglibyście Państwo uznać,  

że ci mieszkańcy swoje już odczekali. Prosimy właśnie o naprawę, jeśli to nie byłoby 

możliwe zrobienie w jednym roku, to przynajmniej może podzielić to na dwa odcinki, czyli 

łączenie ulicy Nadbrzeżnej z szosą i później ta ulica wewnętrzna. Na marginesie jeszcze 

powiem, że nie jesteśmy zbyt chyba usatysfakcjonowani tym, że przypisano nas, czyli 

mieszkańców tych trzech nowych domów do ulicy Kościuszki, z którą nie mamy żadnego 

połączenia, nie mamy prawa ani wjazdu ani nawet wchodzenia. Trzeba było o specjalne 

pozwolenie wystąpić, o położenie wąskiej ścieżki z ulicy Kościuszki do mojego budynku, 

ponieważ to jest teren miejski.” 

Radny Jarosław Krysiak: „Wojewódzki.” 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „To nie jest droga 

wojewódzka.” 



11 

Radny Jarosław Krysiak: „Kolejowa, to jest wojewódzka.” 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „Droga wojewódzka,  

ja wiem naprawdę mogę wszystkim pokazać, w którym miejscu się kończy, bo mi 

pokazywano kilka razy, przy okazji jak robiłam chodniczek. Sześć metrów, czy nawet osiem, 

to jest teren zarządu Gminy, czy jak on się nazywa teraz, gminny, nie żadnych dróg 

wojewódzkich tylko to jest teren gminny. To już było kilkukrotnie sprawdzane na mapach  

i proszę to sprawdzić, to jest naprawdę teren Gminy, a nie teren Zarządu Dróg 

Wojewódzkich. Nie będę zabierała czasu dziś, w związku z tamtym terenem nasuwa mi się 

dużo więcej wniosków, ale może skorzystam z pozwolenia i przybycia na następną sesję,  

to może wtedy. Jeszcze tylko odnośnie nazwy tej ulicy, bo nie dokończyłam tematu.  

My powinniśmy mieć nową nazwę ulicy i proponowaliśmy dwa lata temu, pisaliśmy do 

Zarządu, do Rady Miejskiej o nazwanie tej ulicy Czesława Niemena, bo to jest bardzo 

znakomity artysta, który jakoś nie widzę nawet w Polsce, żeby miał swoją ulicę, a na to 

zasługuje, żeby pamięć o nim przetrwała. Gdyby była taka możliwość, to bylibyśmy 

wdzięczni.” 

Wiceprzewodnicząca Rady: „Panie Burmistrzu, to ja odnośnie tej kwestii jeszcze. Czy te 

drogi, o których Pani mówi, to są wszystkie nasze drogi gminne i ten wyjazd drogi i pytanie 

ostatnie moje zasadnicze, kto ma prawo nadawać nazwy ulic?” 

Burmistrz Jezioran: „Rada.” 

Wiceprzewodnicząca Rady: „To zastanowimy się." 

Burmistrz Jezioran: „Może w gwoli wyjaśnienia, ta droga, o której Pani wspomina powstała 

w wyniku podziału działek, ileś lat tam temu i ileś lat temu na tych działkach miała być 

budowana remiza. Była podjęta uchwała, była wydana decyzja o warunkach zabudowy, była 

dokumentacja, pozwolenie na budowę, którą ja osobiście będąc Dyrektorem w Starostwie 

wydawałem. Po zmianie władzy zapadła inna decyzja, że tam nie będzie budowana ta remiza, 

materiały zostały rozsprzedane, działki zostały podzielone i sprzedane osobom prywatnym.  

W wyniku podziału powstała tam działka drogowa tak, aby można było sprzedać  

te nieruchomości osobom, bo każda działka musi mieć dostęp do drogi publicznej albo przez 

drogę, albo przez drogę wewnętrzną, albo przez inną działkę, która pozwoli spełnić 

wymagania wynikające z ustawy o gospodarce nieruchomościami. Na gruncie została 

wydzielona droga, ona rzeczywiście została wyjeżdżona przez mieszkańców. Ta droga nigdy 

nie była drogą publiczną, bo tylko drodze publicznej można nadać nazwę, co więcej, żeby 

była drogą publiczną przejezdną w dwóch kierunkach musi mieć odpowiednie parametry, 

parametry szerokości.” 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „A to nie jest zachowany.” 

Burmistrz Jezioran: „Nie jest zachowany, bo np. ulica Barczewska, która może się wydawać, 

że powinna spełniać wymogi drogi w dwóch kierunkach, nie spełnia tych wymogów. Więc 
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dopóki nie jest drogą publiczną, a jest drogą wewnętrzną, to można po niej jeździć w dwóch 

kierunkach, a jeżeli stanie się drogą publiczną, musi mieć odpowiednie parametry, musi mieć 

przynajmniej 5,25 m szerokości.” 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „8 metrów.” 

Burmistrz Jezioran: „Pas drogowy?” 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „Tak.” 

Burmistrz Jezioran: „Jest Pan przekonany?” 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „Oczywiście od granicy do 

granicy 8 metrów.” 

Burmistrz Jezioran: „To jest jedna podstawowa kwestia do sprawdzenia, jaka jest szerokość 

tej działki, działki drogowej. Drugą kwestią jest forma finansowania tej inwestycji.  

W budżecie znajdują się te drogi, na które mamy szansę dofinansowania, czyli w ramach 

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. W budżecie są zapisane środki na przebudowę dróg 

w Radostowie i w Lekitach i tam mamy szansę pozyskania środków finansowych, gdyż te 

drogi będą spełniały pewne kryteria. Natomiast tutaj jedynym kryterium, które może, może 

inaczej źródło, z którego możemy skorzystać, to jest poprawa, remont i przebudowa dróg 

lokalnych, w ramach programu przebudowy, która jest realizowana w Ministerstwie 

Infrastruktury. My złożyliśmy wniosek, w tym roku na ulicę Parchimowicza i na odcinku 

między, nawet nie udało się wprowadzić ulicy Barczewskiej, tam niestety nie, bo  tamta droga 

nie spełni warunków drogi publicznej, bo jest za wąska. A każda droga, na którą dostaniemy 

środki musi zostać drogą publiczną. Czyli jedyna możliwość spełnienia oczekiwań Państwa, 

to jest wyasygnowanie z własnych środków finansowych. Nie mamy szansy ani możliwości 

zdobycia dofinansowania, dlatego, że nie spełnią tych kryteriów. Oczywiście sprawdzimy ten 

parametr szerokości, czy jest 8 metrów, to sprawdzimy to. Być może jeszcze podczas sesji 

uda mi się to sprawdzić dokładnie.” 

Wiceprzewodnicząca Rady: „To tutaj, przepraszam Panie Burmistrzu, że przerwę, to jest 

droga publiczna, czy wewnętrzna?” 

Burmistrz Jezioran: „Wewnętrzna.” 

(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy  

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej): „A tamten drugi odcinek 

Nadbrzeżna, łączenie Nadbrzeżnej z Kolejową?” 

Burmistrz Jezioran: „Przede wszystkim musimy sprawdzić, czy ma klasyfikację drogi jako 

takiej, na pewno nie, to jest działka na gruncie. Tak samo, jak proszę Państwa wiele naszych 

dróg dojazdowych, potocznie zwanymi drogami dojazdowymi, nie są drogami kategorii 
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parametrów drogi. Jest to wyjeżdżona działka na gruncie, która stanowi dojazd  

do nieruchomości. Mieszkaniec jest przekonany, że jest to droga, niestety drogą nie jest.  

Nie spełnia tych wymogów i tych parametrów, dlatego jest to kwestia sprawdzenia  

i zrealizowania. Jeżeli są te parametry, to można w ramach tego programu wiele jeszcze 

innych kwestii, które spowodują, że dostaniemy te dofinansowanie. Jeżeli nie dostaniemy,  

to decyzja jest po stronie Radnych, skąd wziąć pieniądze, żeby to zrealizować. Budżet 

uchwalamy teraz. 15 listopada Radni dostali projekt budżetu, do 25 września można było 

składać wnioski do budżetu, tak, żeby je uwzględnić i znaleźć formę sfinansowania wszelkich 

inwestycji. Jeżeli pojawi się jakaś możliwość, budżet można nagiąć. Natomiast dzisiaj 

wprowadzenie tego do budżetu, nie wiadomo w jakich kwotach, w jakich ilościach, jest 

nierealne. Natomiast myślę, że Radni się powinni nad tym pochylić, ja przekażę Radnym 

wszystkie informacje dotyczące parametrów tej drogi i możliwości pozyskania środków 

finansowych. Z PROW-u na pewno nie, bo nie spełniamy wielu kryteriów, które są tam 

zawarte i na tą drogę pieniędzy nie dostaniemy. Natomiast z tzw. Schetynówki być może tak, 

ale nie przesądzam o tym. Niemniej jednak, to są dwa źródła, z których możemy pozyskać 

środki finansowe na przebudowę drogi. A w ostateczności jest to wzięcie normalnego kredytu 

z banku i zrealizowanie tego, ale to wiąże się ze destabilizacją budżetu, bo to, że weźmiemy 

kredyt, będzie wydatek bieżący tak naprawdę, bo nie ma wsparcia ze strony Unii 

Europejskiej, czy ze strony rządowej, w 100% my pokrywamy te wydatki. To jest kwestia do 

oszacowania, do przeanalizowania, na ile nasz budżet będzie w stanie to udźwignąć i na ile to 

będzie realne. Kwestia nazwy musi się stać drogą publiczną, wtedy można tą sprawę 

rozwijać.” 

Wiceprzewodnicząca Rady: „Więc Panie Burmistrzu, my jako Radni czekamy na wyjaśnienia 

tych kwestii technicznych, wtedy będziemy się mogli ustosunkować, co do tego, do dalszych 

napraw i planów, bo najpierw kwestie prawne i techniczne muszą być nam przedstawione.” 

Radna Elwira Nojman-Kieza: „Panie Burmistrzu, nie wiem, czy ktoś o to pytał, dlaczego 

OSiR, a tym samym stołówka były zamknięte w piątek, przed świętami i dzieci nie dostały 

obiadu?” 

Burmistrz Jezioran: „W piątek nie było obiadu?” 

Wiceprzewodnicząca Rady: „Kwestia jest też drugiego i trzeciego.” 

Burmistrz Jezioran: „To ustalę i odpowiem.” 

Radny Jerzy Płociński: „Panie Burmistrzu, ja odnośnie tego nowego odbiorcy tych odpadów, 

tam jest harmonogram i nie wiem, czy tam jest kwestia tylko niedopatrzenia i dopracowania, 

z kim można byłoby się skontaktować, bo tam odpady nie były odbierane co dwa tygodnie,  

a tam jest nawet co trzy. Chciałem po prostu tak informacyjnie dowiedzieć się,  

bo  w Wójtówce były odbierane co dwa tygodnie, to tam jest co dwa tygodnie, a jest okres, że 

jest trzy tygodnie przerwy.” 
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Burmistrz Jezioran: „Kontaktować się od 1 stycznia będzie można z Prezesem naszej spółki 

wodociągowej i z Panem Sławomirem Sadowskim, w tej kwestii. Pani Elwiro dwudziestego 

którego?” 

Radna Elwira Nojman-Kieza: „Dwudziestego drugiego." 

Wiceprzewodnicząca Rady: "I jeszcze drugi i trzeci stycznia w to wchodzi.”   

 

Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawie:  

 

1) zatwierdzenia do realizacji projektu pn. „Kursy dla każdego”                           

nr RPWM.02.03.02-28-0066/17, 

 

Wiceprzewodnicząca Rady: „Proszę Państwa, ta kwestia była omawiana wczoraj na 

posiedzeniu Komisji wspólnej, czy ktoś jeszcze chciałby w tej kwestii?”  

Nikt nie zabrał głosu. 

Następnie odczytała projekt uchwały. 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku którego jednogłośnie - 10 głosów "za"  

(10 radnych obecnych) 

podjęła uchwałę nr XXXIV/234/17 

w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu pn. "Kursy dla każdego"                         

nr RPWM.02.03.02-28-0066/17,  

która stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie trybu i sposobu powoływania                               

i odwoływania członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego  

oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania, 

 

Wiceprzewodnicząca Rady zapytała, czy są pytania do projektu uchwały? 

Pytań nie było. 

Następnie odczytała projekt uchwały. Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku 

którego jednogłośnie - 10 głosów "za" (10 radnych obecnych) 

                     podjęła uchwałę nr XXXIV/235/17 

w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie trybu i sposobu powoływania           

i odwoływania członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego  

oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania,  

która stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

3) przyjęcia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na rok 2018, 

 

Wiceprzewodnicząca Rady zapytała, czy są pytania do projektu uchwały? 

Pytań nie było. 



15 

Następnie Radny Jarosław Krysiak odczytał projekt uchwały. Po czym Rada przystąpiła  

do głosowania w wyniku którego jednogłośnie - 10 głosów "za" (10 radnych obecnych) 

podjęła uchwałę nr XXXIV/236/17 

w sprawie przyjęcia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii na rok 2018, 

która stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

 

4) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości, 

 

Wiceprzewodnicząca Rady zapytała, czy są pytania do projektu uchwały? 

Pytań nie było. 

Następnie odczytała projekt uchwały. Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku 

którego jednogłośnie - 10 głosów "za" (10 radnych obecnych) 

podjęła uchwałę nr XXXIV/237/17 

w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 

która stanowi załącznik nr 4 do protokołu 

 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 

Miejscowości Radostowo”, „Planu Odnowy Miejscowości Franknowo”, 

„Planu Odnowy Miejscowości Studnica”, „Planu Odnowy Miejscowości 

Sołectwa Wójtówko”, 

 

Radny Jarosław Krysiak odczytał projekt uchwały. 

Następnie odczytała projekt uchwały. Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku 

którego jednogłośnie - 10 głosów "za" (10 radnych obecnych) 

podjęła uchwałę nr XXXIV/238/17  

w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości 

Radostowo”, „Planu Odnowy Miejscowości Franknowo”, „Planu Odnowy Miejscowości 

Studnica”, „Planu Odnowy Miejscowości Sołectwa Wójtówko”,  

która stanowi załącznik nr 5 do protokołu 

 

6) zmian w budżecie gminy na 2017 rok, 

 

Wiceprzewodnicząca Rady zapytała, czy są jeszcze pytania do projektu uchwały? 

Pytań nie było. 

Następnie odczytała projekt uchwały. 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku którego przy 8 głosach "za"  

i 2 "wstrzymujących się" (10 radnych obecnych) 

podjęła uchwałę nr XXXIV/239/17 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok, 

która stanowi załącznik nr 6 do protokołu 
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7) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2029.   
 

Wiceprzewodnicząca Rady zapytała, czy są jeszcze pytania do projektu uchwały? 

Pytań nie było. 

Następnie Radny Jarosław Krysiak odczytał projekt uchwały. 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku którego przy 8 głosach "za"  

i 2 "wstrzymujących się" (10 radnych obecnych) 

podjęła uchwałę nr XXXIV/240/17 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2029, 

która stanowi załącznik nr 7 do protokołu 

 

Ad. 6. Uchwalenie budżetu gminy na 2018 rok: 

 

            a) wystąpienie Burmistrza w sprawie projektu budżetu, 

Pani Maria Compa - Skarbnik Gminy omówiła projekt budżetu gminy na rok 2018, który 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

Pan Marcin Frączek – Zastępca Burmistrza: „Proszę Państwa, otworzyła się droga do 

wniosku z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich i prosilibyśmy, aby w autopoprawce           

z 12 grudnia 2017 roku, załącznik  Nr 2, to co wczoraj rozmawialiśmy, dział 600 i tam jest 

przebudowa dróg gminnych w Radostowie i tam podane są działki, żeby dopisać jeszcze          

drogi gminne Lekity i Kalis i działki 18 i 298, żeby wpisać tylko w ten dokument, żebyśmy 

mogli mieć podstawę finansową.” 

Wiceprzewodnicząca Rady: „Czy to musimy przegłosować, czy to tylko kwestia tego, żeby to 

zostało dopisane?” 

Zastępca Burmistrza: „Jeżeli tylko dopiszemy, a przegłosujecie budżet, to nie będzie 

problemu.” 

Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy: „Jeszcze tylko uzupełnię, że to są dochody 

pierwszego projektu budżetowego, z 15 listopada 2017 r., natomiast autopoprawki, które 

wczoraj zostały zgłoszone, mówią o tym, że stan dochodów po autopoprawkach ogólnie 

wynosi 42 350 282,93 zł, nie zmienia się deficyt tylko dochody i wydatki, a wydatki wynoszą 

43 967 025,94 zł. Doprowadziliśmy do takiej struktury, żeby nie zmieniać kształtu, 

rozchodów, przychodów w budżecie.”                               

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, 

 

Pani Danuta Zawolska – Sekretarz Gminy odczytała opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

c) opinia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych, 
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Pan Józef Kaniuga – Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego  

i Rolnictwa przedstawił wspólną pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu budżetu 

gminy Jeziorany na 2018 rok oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 

2018-2030, która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

d) odczytanie wniosków Komisji uwzględnionych przez Burmistrza w projekcie 

uchwały budżetowej, 

 

Nie było. 

 

e) odczytanie wniosków Komisji nie uwzględnionych przez Burmistrza w projekcie 

uchwały budżetowej, 

 

Nie było. 

 

f) dyskusja nad projektem budżetu, 

 

Radny Andrzej Szuwalski: „Panie Burmistrzu, mam zapytanie, czy to, co rozmawialiśmy 

wczoraj na Komisji, o zmianie kwoty przewidzianej na dotacje z organizacjami 

pozarządowymi. Czy otrzymują te same wartości, co były, czy te zmiany zostały naniesione?” 

Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy: „Wczoraj nie, możemy się umówić, że te pięć tysięcy 

zostanie wprowadzone z datą dzisiejszą z wydatków bieżących administracji. Dobrze?” 

Burmistrz Jezioran: „Tak.” 

Wiceprzewodnicząca Rady: „Dyskusja nad projektem budżetu, w większości została 

dokonana ta dyskusja wczoraj na Komisji, dzisiaj już Pani Maria przedstawiła nam wszystko 

szczegółowo tak, jak sobie życzyliśmy, każdy kto miał chęć zadawania pytań, miał okazję je 

zadać. Czy ktoś jeszcze?” 

Radny Andrzej Szuwalski: „W związku z tym, że mamy punkt sesji dyskusja, w poprzednich 

latach sam Pan Burmistrz stwierdził, że jak wystąpi dyskusja, to ktoś powinien zabrać głos. 

Proszę Państwa, budżet, jak już wielokrotnie Pani Maria, Pan Burmistrz stwierdzał jest dość 

pokaźny, dość ambitny, największy w naszej historii. Z pewnych rzeczy na pewno trzeba się 

cieszyć np. w paragrafie piątym limit zobowiązań w kwocie tylko pięćset tysięcy złotych, 

które Burmistrz może zaciągać. Była duża dyskusja nad tym, czy zwiększamy, czy nie 

zwiększamy, czemu aż tak dużo? Tu mamy naprawdę kwotę dużo niższą. Punkt trzeci w tym 

paragrafie mówi o spłacie wcześniejszych zobowiązań, to jest bardzo wysoka kwota, to też 

powinno Państwa Radnych budzić zadowolenie, w wysokości ponad trzy miliony złotych, to 

wszystko są takie rzeczy, które są bardzo pozytywne. Poza tym we wszelkich działach, które 

tutaj widzimy mamy wzrost o ileś tam procent, w stosunku do 2017 roku. Tak np. przy 

liceach ogólnokształcących wzrost wydatków aż 178%, to też bardzo fajnie, czyli idziemy     

w oświatę. Ale już np. przy dziale najbliższym mojemu sercu, dlatego o tym mówię, kultura 

fizyczna i sport planowane wydatki na rok 2018, to tylko 77% wysokości roku 2017. 
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Przejdźmy do następnych rzeczy, najważniejszym punktem naszego budżetu są inwestycje, to 

Państwa budzi największe zaciekawienie, co będziemy robić, co Gmina będzie robiła, jakie są 

plany itd. I tak, jak mówiłem na początku, ten plan jest ambitny, trzeba pochwalić Pana 

Burmistrza za podjęcie tych działań, miejmy nadzieję, że to wszystko się nam uda zrobić. Ale 

trzeba zauważyć, że źródła finansowania tych wszystkich inwestycji, to są środki unijne i inne 

źródła, to jest ponad 62% tych wszystkich środków. W ubiegłych latach też zawsze żeśmy 

dużo planowali, dużo rzeczy nie wychodziło i tu też jest takie niebezpieczeństwo, że to co 

zaplanujemy, może nam nie wyjść. To co wtedy, środki własne i kredyty tj. jakieś tam 38%, 

na te środki mamy coś wliczone, to może być za mało. Dużo też inwestycji przeniesionych na 

rok 2019, dwa i pół miliona złotych, przesunięcie w czasie. To tak tytułem, może nie 

komentarza, a głosu przy tym budżecie. Podsumowując budżet jest ambitny, to ja się muszę 

zgodzić z Panem Burmistrzem, z tym co stwierdził, że jest ambitny, bo kwoty, które tam 

widzicie są naprawdę wysokie, ale brakuje mi troszeczkę tego, że te 62% środków unijnych     

i innych źródeł niekoniecznie muszą się udać. Tak, jak Pani Maria przed chwilą powiedziała, 

to zależy od pracowników tutaj Urzędu, ustaleń Pana Burmistrza i kierowników jednostek, 

żeby to się nam udało. Jeżeli to wszystko się uda, to na koniec roku będę pierwszy, który 

podejdzie do Pana Burmistrza i pogratuluje. Ja wiem, że w przyszłym roku kadencja nasza 

mija, ale jak to wszystko, co planowane jest, wszystko się uda, to trzeba powiedzieć, że to był 

sukces. Jeżeli przynamniej większa część się uda, to też będzie sukces, ale miejmy 

świadomość tego, że planowanie, planowaniem, a życie, życiem. To tyle, jeśli chodzi               

w punkcie dyskusja.” 

Wiceprzewodnicząca Rady: „Dziękuje bardzo, Panie Radny, ja też jeszcze na momencik 

zabiorę głos, także plany są bardzo ambitne, tak jak Pan Andrzej mówił. Miejmy nadzieję, że 

wykonanie tego budżetu zauważą nasi mieszkańcy chodząc po równiejszych drogach, 

korzystając z budynków, które do tej pory nie są wykorzystywane. Drogi, które nie są 

przejezdne, placów zabaw, których też jest mało i będziemy z tego wszyscy korzystać, że nie 

tylko nie nasze podnoszenie ręki i zmiany w jedną stronę albo w stronę przychodów, albo            

w stronę rozchodów będą co miesiąc dokonywane, ale ten budżet zauważą wszyscy 

mieszańcy Jezioran na swoją korzyść. Życzyłabym sobie większej ilości rzeczy do zrobienia     

w tym budżecie, ale poczekajmy, miejmy nadzieję, nadzieja zawsze umiera ostatnia, to tak 

kwestią dyskusji. Czy ktoś jeszcze z Państwa chciałby zabrać głos?” 

Głos zabrał Burmistrz Jezioran: „Pani Przewodnicząca, Państwo Radni, oczywiście, żeby 

wygrać w totolotka, trzeba wysłać los. My jesteśmy na etapie wysyłania losu. Przede 

wszystkim musimy konkurować, w ramach konkursów ogłaszanych przez Marszałka              

z innymi samorządami. Tak, jak Państwo pamiętacie, składamy wnioski, jesteśmy na liście 

rankingowej, ale ze względu na ograniczoną ilość pieniędzy, którą Marszałek przeznacza na 

konkretne działania chociażby woda i kanalizacja, jesteśmy na dalekim miejscu. Jeżeli 

Marszałek zmienia alokację pieniędzy publicznych z fotovoltaiki, na którą nikt nie składa 

wniosków, a przesunie to na wodę i kanalizację, to dostaniemy te pieniądze. Podobnie jest i 

tutaj. My wiemy, że będą konkursy, że będą nabory, więc musimy się do tego przygotować, 

czyli musimy mieć dokumentację, musimy napisać wniosek, ale też musimy mieć 

zaplanowane te wydatki w budżecie, bo padnie pytanie, składacie wniosek do nas, chcecie 
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dostać pieniądze, a nawet żeście nie zaplanowali tego w swoim budżecie. Więc musimy 

zaplanować, żeby dać szansę sobie, żeby zdobyć te pieniądze. Jaka będzie nasza sytuacja, w 

jakim miejscu się znajdziemy, zależy to od ilości złożonych wniosków i kryteriów, które 

spełnimy bądź nie spełnimy. Kryteriami nie są typu ładnie napisałeś wniosek, brzydko 

napisałeś wniosek, tylko, czy te wymagania, które są stawiane w szczegółowym tzw. szopie, 

w szczegółowych wymaganiach dotyczących tego działania, czy gmina je spełnia. Pamiętacie 

Państwo, drogi, spełniliśmy te kryteria, których było wiele. Uzyskaliśmy odpowiednią ilość 

punktów i dzięki temu uzyskaliśmy dofinansowanie na trzy inwestycje. Oczywiście, mówi 

się, że sześćdziesiąt parę procent to są środki z zewnątrz, chciałbym osiemdziesiąt pięć 

procent, żeby było, ale niestety tak nie jest. Na niektóre programy, z których można uzyskać 

osiemdziesiąt pięć procent dofinansowania Gmina już z założenia samego programu, które 

założył Marszałek nie kwalifikujemy się, Regionalny Program Operacyjny jest osiemdziesiąt 

pięć procent dofinansowania, z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich jest tylko 

sześćdziesiąt trzy procent. My mamy szanse na te sześćdziesiąt trzy, ale też jest prawdą, 

proszę Państwa, że jeżeli tam nie dostaniemy tych środków, to ja kredytu nie wezmę, bo po 

co, za te pieniądze nie zrobię tego, czyli nie będzie też wydatku po naszej stronie. Będziemy 

szukać innych źródeł finansowania. Oczywiście są też środki krajowe, po które także 

będziemy sięgać, to są na poziomie osiemdziesięciu, osiemdziesięciu pięciu procent. Ale, 

żeby móc po nie sięgnąć musimy być do tego przygotowani, czyli dokumentacyjnie i 

budżetowo, czyli w dokumencie finansowym, czyli w budżecie. W dokumencie 

planistycznym, czyli w planie odnowy miejscowości musimy mieć zapisane te inwestycje. 

Oczywiście budżet jest bogaty, bo wiemy, że te programy w końcu ruszyły. Rok 2015 była 

posucha, rok 2016 to samo, w 2017 się zaczęło, w 2018 jeszcze bardziej intensywnie, bo 

Marszałek ma tą świadomość, że jest spóźniony dwa lata. A poziomy zakontraktowania 

środków finansowych muszą być spełnione, bo jeżeli nie zakontraktuje z samorządami tych 

środków, to ostatnia transza do naszego województwa nie trafi, a musi być wykorzystana. 

Wszyscy mają tą świadomość, my uświadomimy Marszałka, że my chcemy tych pieniędzy, 

tylko dajcie nam szanse, ale jeżeli stawiacie takie a nie inne kryteria i my ich nie jesteśmy w 

stanie spełnić bądź za mało pieniędzy wydajecie na te działania, czy na drogi, czy na wodę, 

czy na kanalizację, to niestety wielu, którzy chcieliby to realizować stoi w kolejce i czeka. 

Niestety, mam nadzieję, że ktoś pójdzie i przeanalizuje tą sytuację. Nie bez powodu w tej 

chwili Marszałek podpisuje mnóstwo umów, każdego dnia czterdzieści z samorządami, tak 

aby mieć wskaźnik zakontraktowania. Tak, jak już Państwu wspominałem, w styczniu ruszą 

następne nabory, musimy być do tego przygotowani. Dlatego też uchwalamy budżet dzisiaj, a 

nie w styczniu. Uchwalamy go dzisiaj, żeby mieć dzisiaj dokument finansowy, żebym miał 

możliwość i podstawę do złożenia wniosków o zrealizowanie tych inwestycji. Oczywiście, 

zawsze składa się na wyrost, bo jeżeli tu nie wyjdzie, to może wyjdzie tutaj. Może ta 

inwestycja nie wyjdzie, bo nie spełnimy pewnych kryteriów albo spełnimy kryteria, ale 

zabraknie dla nas pieniędzy, bo inne samorządy będą miały inną sytuację gorszą np. od nas. 

Poziom skanalizowania Gminy Jeziorany, w aglomeracji Jezioran, czyli Jeziorany, Wójtówko 

i okoliczne te mniejsze miejscowości wynosi dziewięćdziesiąt osiem procent. My w ramach 

aglomeracji Programu Ochrony Kanalizacji tzw. KPOŚK (Krajowy Program Oczyszczania 

Ścieków Komunalnych), nie mamy żadnej szansy, żadnej, żeby dostać pieniądze. Nie mamy 

najmniejszej szansy, bo ten poziom skanalizowania u nas jest bardzo wysoki. Gdyby był na 
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poziomie siedemdziesięciu procent, to mielibyśmy szanse dostać środki finansowe, ale ktoś 

tak sobie wymyślił, że tylko i wyłącznie, ci którzy mają słabo rozwiniętą tą kanalizację mogą 

dostać te pieniądze. A co z pozostałymi miejscowościami? Przecież czekamy, mamy projekt 

kanalizacji Kalis – Wilkiejmy, czekamy. Woda, nie mamy wody w innych miejscowościach, 

ale preferencją jest danie wody tam, gdzie wcześniej, już wspominałem wam, jest 

wybudowana kanalizacja. Jest to dla mnie niezrozumiałe, dziwne, nielogiczne i mam 

nadzieję, że na przestrzeni tego roku zmienią się te działania i alokacje środków właśnie pójdą 

tam, gdzie wszystkie samorządy na to czekają. Nie tylko Gmina Jeziorany, a także pozostałe. 

Oczywiście wspaniale byłoby zrealizować to w 100%, ale mam tą świadomość, że pewno tak 

nie będzie, ale nie mogę zakładać, że skoro nie będzie, to nie spróbuje, muszę spróbować, bo 

gdybym poszedł dalej tą drogą, to nic byśmy nie mieli, a tak mamy monitoring. Powiem 

szczerze, już Państwu wspominałem, nie wierzyłem, że może się nam udać. Przekonałem się, 

że warto i uważam, że dalej tą drogą trzeba iść. Bez względu na to, czy się da, czy się nie da, 

trzeba to robić. Tym bardziej, że było wiele sceptycznych uwag dotyczących tego, czy 

dostaniemy pieniądze na PSZOK. Nie dostaniecie, nie macie szans jesteście małą gminą, czy 

jesteśmy małą gminą. Komentarze też niektórych Radnych, nie macie szans i tak nie 

dostaniecie. Dostaliśmy. Trzeba działać, chcieć i ciężko pracować.” 

Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy: „Ja tylko uzupełnię, że w dziale kultura fizyczna      

w tej autopoprawce ostatniej, Panie Przewodniczący Komisji Oświaty, jest tutaj ta zmiana 

kwotowa stołówki, przeniesienie, staje się wydatkiem w dziele kultury fizycznej i w tej 

sytuacji ten procent jest sto piętnaście. Czyli zawsze szukajmy podobieństw do poprzedniego 

roku. Jeżeli była sytuacja inna, to jest i inny wynik. Jeżeli jest to sytuacja poroniona, to na 

pewno jest to wynik wzrostowy.” 

Burmistrz Jezioran: „Po prostu, to będą moje odpowiedzi dla Pana Zbigniewa Czabryckiego 

związane z funkcjonowaniem stołówki. Jest to związane z tym, że księgowanie kosztów, 

które były, były w sporcie, a to powstaje na rzecz oświaty ten koszt. Ja nie mówię o kosztach, 

które ponoszą uczniowie, ale wszystkie inne pozostałe koszty obciążały budżet gminy, ale        

z innego paragrafu kultura fizyczna i sport. Natomiast nie tam, gdzie on powstaje, tam gdzie 

powstaje w oświacie, dlatego też te różnice.” 

g) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały. 

Następnie zapytała, czy są uwagi lub pytania do danej uchwały. 

Pytań nie było.  

W związku z tym przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 10 radnych.  

Rada w wyniku głosowania przy 8 głosach "za" i 2 "wstrzymujących się" 

 

podjęła uchwałę nr XXXIV/241/17 

w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2018 rok 

która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Ad. 7. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2018-2030: 

 

a) wystąpienie Burmistrza w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Jeziorany na lata 2018-2030, 

Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy „Wydaje mi się, że wszystko Państwo otrzymali do 

rąk własnych. Wskaźniki zgadzają się Tak, jak Pan Burmistrz powiedział, nie wszystkie 

zadania na pewno zostaną zrealizowane, to zależy od tego, czy dostaniemy na te zadania 

środki. Natomiast należałoby wprowadzić, w związku z tym WPF wygląda podobnie. Skutki 

tych kredytów 2018 roku są wpisane w tej Wieloletniej Prognozie Finansowej. Z tym należy 

się liczyć, że ona w chwili, kiedy z budżetu jakieś zadanie zginie, czy zostanie przeobrażone, 

to Wieloletnia Prognoza się zmieni. Natomiast ważną rzeczą jest, że spłaty, które są 

zaplanowane, już wynikające z podpisanych umów kredytowych, są tutaj uwidocznione i 

zawsze musicie o nich pamiętać, że należy planować nieco więcej w każdym roku niż spłaty, 

które wynikają z umów zawartych.”  

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, 

 

Pani Danuta Zawolska – Sekretarz Gminy odczytała opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie, która stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

c) opinia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych, 

 

Jak w punkcie 6c. 

 

d) dyskusja nad Wieloletnią Prognozą Finansową Gminy Jeziorany na lata 2018-

2030, 

 

Wiceprzewodnicząca Rady: „Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać w tej kwestii głos? Czy to 

już podczas dyskusji nad projektem budżetu zostały wszystkie kwestie poruszone. Jeśli nie 

ma chętnych, to zamykam również ten punkt.” 

 

e) głosowanie nad uchwałą w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Jeziorany na lata 2018-2030. 

 

Radny Jarosław Krysiak odczytał projekt uchwały. 

Następnie Wiceprzewodnicząca Rady zapytała, czy są uwagi lub pytania do danej uchwały. 

Pytań nie było.  

W związku z tym przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 9 radnych.  

Rada w wyniku głosowania przy 7 głosach "za" i 2 "wstrzymujących się"  

 

podjęła uchwałę nr XXXIV/242/17 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2018-2030, 

która stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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Ad. 8. Przyjęcie protokołu XXXIII sesji. 

Uwag do protokołu nie wniesiono, w związku z tym radni przystąpili do głosowania.  

Rada jednogłośnie (9 obecnych radnych) przyjęła protokół XXXIII sesji Rady Miejskiej  

w Jezioranach. 

 

Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

Burmistrz Jezioran odczytał odpowiedzi dla Pana Zbigniewa Czabryckiego, na pytania 

zadane podczas XXXIII sesji Rady Miejskiej w Jezioranach, które stanowią załącznik nr 12 

do protokołu.  

 

   W związku z wyczerpaniem porządku obrad Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła,  

że XXXIV sesja Rady Miejskiej w Jezioranach została zakończona. 

 

       Protokołowała                                                               Przewodniczący Rady Miejskiej 

  Anna Gleszczyńska                                                                   Bogusław Wierzbicki 

 

 

 

 


